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Az  egészségügy  politikai  játszmáktól  való  megtisztítása  után  teljesen  másképp  néznének  az
emberek az ágazatra – hangzott el a Néppárt hétfői sajtótájékoztatóján, ahol Dr. Balogh Árpád, a
párt  nagyváradi  jelöltlistájának  negyedik  helyezettje  és  Zatykó  Gyula,  a  Néppárt  nagyváradi
polgármesterjelöltje az EMNP egészségügyi programjáról beszéltek.

Dr. Balog Árpád szerint az országos egészségügy, beleértve a nagyváradi viszonyokat is,  nem
emberközeli.  A Néppárt tanácsosjelöltje az egészségügyi dolgozók elvándorlását önkormányzati
lakások  építésével,  méltányos  bérleti  díjjal  és  közköltséggel  orvosolná.  „Bihar  megyében,
Nagyváradon  nem  léteznek  kimutatások  a  krónikus  betegségekkel  kapcsolatos  tudnivalókról.
Tanácsosként kezdeményezném egy ilyen regiszter létrehozását, hogy tudjuk, hány krónikus beteg
él Nagyváradon, és a statisztikák alapján ki lehetne dolgozni egy hatékony támogatási rendszert” –
fogalmazott Balogh. Hozzátette: a helyi önkormányzatok hozzájárulhatnának a háziorvosi rendelők
rezsiköltségeinek csökkentéséhez, hisz a helyi testület döntése mérvadó e tekintetben, valamint a
helyi adókból fejleszteni lehetne a helyi ellátó-központok felszereltségét. Zatykó Gyula ezt azzal
egészítette ki, hogy a családorvosi rendelők a cégekhez hasonló módon adóznak az ingatlanok után,
a Néppárt ezért differenciált adózással segítené a rendelőket.

Zatykó  Gyula  polgármesterjelölt  a  Nagyvárad  határában  található  vörösiszap-tározó  kapcsán
elmondta:  évtizedek  óta  mérgezi  a  város  levegőjét,  és  mindmáig  nem  találtak  rá  kielégítő
megoldást. „A vörös iszap felhasználásának számos módja van, nem értéknélküli anyag. A városnak
keresnie kellene egy olyan befektetőt, akinek megéri felhasználni. Száraz iszapról van szó, a tározót
annak idején nem bélelték ki, és félő, hogy már így is átszivárgott a veszélyes anyag a környező
kutakba. Ha megszárad a teteje, porladni kezd, és óriásivá válik a légszennyezés, ami rendkívül
káros a környéken lakók egészségére” – magyarázta Zatykó, aki szerint a problémát úgy oldotta
meg a polgármesteri hivatal, hogy a tározó alapjául szolgáló területet az ortodox egyháznak adta.
Hozzátette:  az  új  tulajdonost  fel  kellene szólítani,  és  ha ezt  követően sem talál  megoldást  a
problémára, meg lehet bírságolni, hisz vegyi kockázatról van szó, ami az emberek egészségét és a
környezetet is súlyosan károsítja.

A polgármesterjelölt megválasztása esetén intenzív fásítási programba kezdene. „A polgármesteri
hivatalnak vannak statisztikái, hogy mennyi fát ültetett, de az igazi kérdés az, mekkora a zöld
terület? Ez az egyedüli  paraméter,  amit  ez esetben nézni  kell”  –  fogalmazott.  Megjegyezte:  e
mellett  a  város  körüli  illegális  szemétlerakókat,  a  különböző  elfekvő  szennyező  forrásokat  és
szagforrásokat  fel  kell  számolni.  Zatykó  Gyula  a  tömegsport  hiányából  fakadó  egészségügyi
kockázatokra is felhívta a figyelmet.

„Az elmúlt időben ugyan több sportolásra alkalmas berendezést is felszereltek a parkokban, ám ha
tagjai leszünk a helyi tanácsnak, akkor két uszoda építését fogjuk javasolni a Rogériusz és a Szőlős
negyedben,  hogy az  ott  lakóknak sportolási  lehetőséget  biztosítsunk.  A  mostani  uszodában a
sportolók is edzenek, nem áll mindig az emberek rendelkezésére, egy uszoda pedig amúgy sem
képes  ellátni  a  tömegsport  támasztotta  igényeket”  –  vázolta  az  elképzeléseket  Zatykó,  aki  a



biztonságos bicikli utak létesítését is prioritásnak tartja.  A polgármesterjelölt arról is beszélt, hogy
a Szacsvay Imre Általános Iskola elemi osztályainak nincs tornatermük, így a diákok kénytelenek
húsz percet gyalogolni a nagy tornateremig, ezért a Néppárt fontosnak tartja egy új tornaterem
létesítését is az iskola területén. 
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